

第八部分 人民生活

一、简要说明

1.本章资料反映我市城乡居民生活现状和变化情况，主要包括居民家庭基本情况及生活状况、收入及支出、住房等。

2.本章资料来源于国家统计局西安调查队城乡一体化住户收支与生活状况抽样调查。

3.统计资料范围及口径变化：①2014年西安开始实施城乡住户一体化改革，新老口径存在差距。②因2018年是分市、分省数据衔接年的基数年，衔接后西安各区县新口径与老口径数据相比，绝对额有所下降。③自2018年起本章调查资料包含13区、县及西咸新区城乡住户调查数据。

4.统计调查方法：住户收支与生活状况以各市（区）为总体，采用分层、多阶段、与人口规模大小成比例的概率抽样方法，随机抽选调查住宅，确定调查户。在全市抽选出调查小区，对抽中小区中的住户进行全面摸底调查，在此基础上随机等距选出调查户参与记账调查。定期对调查小区和调查住宅进行轮换。

二、主要指标

全体居民人均可支配收入（元）	38701	比上年增长	8.2%
城镇常住居民人均可支配收入（元）	46931	比上年增长	7.4%
城镇常住居民人均消费支出（元）	28809.8	比上年增长	11.6%
农村常住居民人均可支配收入（元）	17389	比上年增长	10.4%
农村常住居民人均消费支出（元）	14520.8	比上年增长	12.1%

8 PEOPLE'S LIVELIHOOD

I .Brief Introduction

1.The data in this chapter reflects the people's living conditions and their changes in Xi'an , consisting of the basic conditions of all households, income, expenditure, the inhabit situation and etc.

2.The data are provided by NBS Survey Office in Xi'an , collected though sample survey.

3.The field of investigation and statistics range have been changed. ①In 2014, reformed household survey programme was used in Xi'an in order to produce aggregates with the same concepts and definitions for the urban and rural population. ② Since 2018 is the base year for the data convergence of cities and provinces, the absolute amount of new caliber data of Xi'an districts and counties has declined compared with the old caliber data. ③Since 2018, the data in this chapter consists of 13 Districts (Counties) and Xi'an new area.

4. Methodology on household survey. The household survey is conducted by selecting sampled houses randomly, deciding surveyed households, with all households in the city (district) as the population, with stratified sampling, multi-stage sampling, probability sampling in proportion scale. The households in selected communities are surveyed comprehensively, and then on the basis, randomly select some households for keeping diaries. Communities and households surveyed rotate regularly.

II .Major Indicators

		Increase over Preceding Year
Per capita disposable income of all residents(yuan)	38701	8.2%
Per capita annual disposable income of Urban residents (yuan)	46931	7.4%
Per capita consumption expenditure of Urban residents (yuan)	28809.8	11.6%
Per capita annual disposable income of Rural residents (yuan)	17389	10.4%
Per capita consumption expenditure of Rural residents(yuan)	14520.8	12.1%